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خبـر شهردار منطقه چهار خبر داد؛
شروع 2/5 کیلومترعملیات لوله گذاری هدایت آبهای سطحی در بلوار امیرکبیر

به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی شهرداری منطقه 
آبهای  هدایت  و  دفع  هدف  با  پروژه  این  گفت:  زاده  چهاررستم 
ایمنی  و  کیفی  سطح  ارتقا  زیست،  محیط  بهداشت  حفظ  سطحی، 
و  گرفتگی  آب  مشکل  رفع  شهری،  زیرساخت های  توسعه  معابر، 

هدایت روان آب ها در مرحله اجرا است.
وی افزود: پروژه لوله گذار مسیر مذکور به طول ۲۵۰۰ متر بوده که 

از لوله ۱۲۰۰ میلیمتری استفاده شده است.

قالب  در  سطحی  آبهای  هدایت  و  آوری  جمع  گفت:  زاده  رستم 
لوله گذاری و لایروبی از جمله برنامه های مهمی است که با هدف 
کاهش خطرات احتمالی، ایجاد چهره بصری مناسب شهری و جلب 
قرار  منطقه  شهری  مدیریت  کار  دستور  در  شهروندان  رضایت 
گذاری  کانیوا  و  جدول گذاری  اقدامات  این  بر  علاوه  که  گرفته 
انجام  حال  در  منطقه  نقاط  از  برخی  کوچه های  نظیر  فرعی   معابر 

است.

ازطریقویدئوکنفرانسیرئیسجمهور:

کارخانه نوآوری شیراز با حضور رئیس جمهور در جلسه ویدئوکنفرانسی 
افتتاح شد.

به گزارش روزنامه طلوع به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری فارس، 
ملی  بزرگ  طرح های  افتتاح  برنامه  چهلمین  باعنوان  که  مراسم  این  در 
با  شیراز  نوآوری  کارخانه  داشت:  اظهار  فارس  استاندار  شد،  برگزار 
پنج  توافق  با  و  جمهوری  ریاست  فناوری  و  علمی  معاونت  هماهنگی 
کارخانه  مجموعه  در  مترمربع  هزار   ۱۵ مساحت  به  زمینی  در  دستگاه، 
مترمربع آن  هزار   9 نخست  فاز  در  افتتاح شده که  آماده  سابق   ITMC

تجهیز، تکمیل و آماده بهره برداری شده است.
این  اینکه  بیان  با  فارس  استان  در  امید  و  تدبیر  دولت  عالی  نماینده 
دانشگاه  و  شیراز  دانشگاه  مانند  بزرگی  دانشگاه هایی  دارای  استان 
برق  مانند  حوزه هایی  در  فعالیت  طولانی  سابقه  و  شیراز  پزشکی  علوم 
در  قابل توجهی  تأثیر  کارخانه  این  افتتاح  افزود:  است،  الکترونیک  و 
 توسعه و پیشرفت استان و کشور و تکمیل زنجیره علم و فناوری خواهد 

داشت.
وی با اشاره به این که علاوه بر فضای فیزیکی و کالبدی موجود، ۱4 
میلیارد تومان هزینه آماده سازی کارخانه نوآوری شیراز شده است، ادامه 
داد: تعداد تیم های مستقر در کارخانه نوآوری شیراز در حال حاضر 39 
 ،IT، lOT، ICT پاره وقت است و در حوزه های تخصصی  تیم  تیم و 67 

سلامت، کشاورزی، دریا، گردشگری و انرژی های تجدید پذیر فعالیت 
می کند.

استاندار فارس با بیان این که مجموعاً یک هزار و 89 شرکت دانش بنیان 
و فناور در این استان فعالیت می کنند، اظهار داشت: تا سال 93 حدود ۵3 
شرکت دانش بنیان در استان فارس فعال بودند که در سال 99 این تعداد 
به ۲۰4 شرکت رسیده است و تعداد شرکت های فناور نیز از 33۰ شرکت 

در سال 93 به 9۰۱ شرکت در سال 99 رسیده است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:
تولید در بخش کشاورزی مورد تأکید 

مسئولان نظام است

نماینده ولی فقیه در فارس:
 بسیار خشنود هستم که تلاش های 
 شهرداری شیراز در خط دو مترو 

به ثمر می نشیند

 تمدید مهلت ثبت نام فعالین گردشگری 
و صنایع دستی برای دریافت تسهیلات

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان فارس خبر داد:
اجرای طرح »الوکتاب« در فارس

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز گفت: شوراها باید از 
جایگاه سیاست گذاری و نظارت عمل کنند، نه اجرایی

اطلاع رسانی  اداره  از  نقل  به  به گزارش روزنامه طلوع 
در  موسوی  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  پاسخگویی  و 
نشست هم اندیشی ویدئوکنفرانسی با جمعی از مسئولان 
کارشناسان کلان شهرهای  و  دانشگاه  اساتید  و  شهری 
وظیفه  که  شوراها  قانون  به  اشاره  با  تهران  و  شیراز 
بر  را  شهری  نظارت  و  برنامه ریزی  سیاست گذاری، 
حالی  در  این  گفت:  است،  گذاشته  نهاد  این  عهده 
است که اعضای شورا بیشتر به اجرای پروژه ها ورود 
کرده اند و این مسئله در گزارش هایی که به مردم ارائه 

می شود، مشهود است.
امروزه  متأسفانه  اینکه  به  اذعان  با  موسوی  عبدالرزاق 
نه خیر عمومی، گفت:  منفعت عمومی مطرح است و 
باید به جای منفعت عمومی، خیر عمومی  شورای شهر 
را در نظر گیرد؛ حتی اگر در مواقعی افکار عمومی با 

آن ها همراهی نکنند.
اشاره  شهرداری  در  شاغل  انسانی  نیروی  موضوع  به  زمینه  این  در  او 
کرد و این مبحث را از مواردی دانست که باید خیر عمومی در آن 

دیده شود.
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز طرح و بررسی موضوعات مرتبط با 
صرفه و صلاح را بسیار مفید توصیف کرد و ابراز داشت: در عین حال، 
اعضای شورا نگران اند که تبدیل بحث های دانشگاهی و ورود مجامع 
علمی به حوزه کاربردی، با موانعی همچون پایان یافتن عمر موضوع 
یا عدم باور به مطالعات دانشگاهی مواجه شود؛ از همین رو ضروری 
است دانشگاهیان به کاربردی شدن و ارائه مصادیق عملی در پژوهش ها 

اهتمام ورزند.
واعظی: اداره مطلوب شهر نباید منجر به تزاحم بین شورا و شهرداری 

شود
دانشیار و معاون دانشجویی دانشگاه شیراز نیز در این نشست، با اشاره 
به اینکه در مصوبات شورا، صرفه و صلاح باید به گونه ای تعریف شود 
که همزمان منافع هر دو مرجع شورا و شهرداری را در برگیرد، گفت: 
با مشکل بودجه مواجه  این در حالی است که عملًا گاهی شهرداری 
بوده و ممکن است در مواردی انعطاف نشان دهد که در کوتاه مدت و 
یا بلندمدت به نفع شهر نباشد و حتی اعضای شورا با آگاهی از این مهم 

بنا به ضرورت ناچار باشند با آن وضعیت کنار آیند.
مجتبی واعظی، اصل تقدم منافع عمومی بر منافع خصوصی را در زمینه 
اداره کردن شهر، مهم برشمرد و افزود: در عین حال، همواره بر این 
نکته نیز تأکید می شود که اداره مطلوب شهر نباید به تزاحم بین این 

دو حوزه منجر شود.
شورای  ویژگی های  از  را  صرفه  و  صلاح  توأمان  گرفتن  نظر  در  او 

شهری هوشیار دانست و آن را از مصادیق توسعه یافتگی برشمرد.
به گفته عضو هیئت علمی دانشگاه شیراز، انطباق هرچه بیشتر صرفه و 
صلاح شهر و شهرداری، مورد نظر کشورهای اروپایی بوده است که 

موجب تقسیم بندی ها و ارائه مدل هایی نیز شده است.
واعظی با بیان اینکه صرفه متوجه نگاهی مادی، اعم از مالی و غیرمالی 
است، گفت: این در حالی است که صلاح، جنبه های معنوی را نیز در 

بر می گیرد.
دانشیار دانشگاه شیراز همچنین با اشاره به پیشینه مبحث عدم تمرکز 
در قانون شوراها، گفت: براساس مباحث مورد نظر در این حوزه همه 
بخش  آن،  رهگذر  از  و  شده  برون سپاری  باید  ممکن  جای  تا  کارها 
این،  بر  افزون  کند؛  رشد  نیز  درآمدی  منابع  تا  شود  فعال  خصوصی 
در  عمومی  آرای  از  استفاده  و  نزدیک  دموکراسی  موضوع  به  توجه 

سیاست گذاری ها و حتی مقوله نظارت اهمیت می یابد.
عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی و عضو شورای پژوهشی مرکز 
پژوهش های شورای اسلامی شهر شیراز نیز در این نشست هم اندیشی به 

مصادیق صرفه و صلاح اشاره کرد.
کوروش استوار سنگری عنوان داشت: در این زمینه به ملاک های کمّی 
نیاز داریم؛ درست همانگونه که در معاملات گفته می شود در فروش، 
حداکثر و در مزایده، کمترین هزینه صرفه است؛ بنابراین در مصوبات 

مرتبط با شورا می توان به خیرِ کثیر و شرِ قلیل قائل شد.
او مصوبات شورای شهر را به خط تولیدی همانند دانست که ضایعات 
دارد و توضیح داد: از همین رو در مصوبات مرتبط با مردم این ضایعات 
باید به کمترین مقدار ممکن برسد تا صرفه و صلاح آن ها تأمین شود.

عضو شورای پژوهشی مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر شیراز با 

تأکید بر اینکه مفاهیم صرفه و صلاح بسیار کلی است، ابراز کرد: به 
طور مصداقی در بحث نیروهای شهرداری این مفهوم قابل بحث است.

به  نیروهای شرکتی  به قدمت ۲۵ ساله ورود  اشاره  با  استوار سنگری 
سیستم کاری، بیان کرد: این فرایند بار مالی سنگین تری را بر دوش 
شهرداری ها گذاشته است؛ چرا که شرکت ها نیز می بایست سودآوری 
خود را داشته باشند؛ علاوه بر این، نیروهای شرکتی هم به حقوق خود 
نخواهند رسید و سیستم را نیز دچار اشکال خواهند کرد، زیرا امنیت 
شغلی برای ایشان وجود ندارد و به لحاظ قانونی امکان استفاده از این 
نیروها در مناصب اداری میسر نیست؛ از همین رو است که باید در 

صرفه و صلاح برخورداری از نگاه کلان را ضروری دانست.
رئیس  و  تهران  شهر  برنامه ریزی  و  مطالعات  مرکز  راهبردی  مشاور 
عنوان  نشست  این  در  نیز  تهران  شهری  طراحان  انجمن  مدیره  هیئت 
کرد: شهرداران مناطق مختلف، در مدتی که باعنوان شهردار منصوب 
می شوند، عهده دار وظایف متعددی هستند که یکی از آنها صدور پروانه 
ساختمانی است و هر شهرداری تلاش می کند تا درآمد بیشتری از این 

محل کسب کند.
از  کسب شده  درآمدهای  میزان  اینکه  به  اشاره  با  صادق زاده  سهیلا 
اگر  این،  وجود  با  داشت:  اظهار  است،  شهرداران  ارزیابی  معیارهای 
شهر را یک کلیت با تمام اجزا و عناصرش در نظر بگیریم، درمی یابیم 
با ایجاد مشکل در هریک از اجزا، کل شهر دچار معضل خواهد شد؛ 
منطقه  آن  برای  تنهایی  به  نمی تواند  منطقه  شهردار یک  رو  همین  از 

تصمیم گیرد.
وی در همین زمینه تصمیم گیری هایی را که به مسائلی بنیادی همچون 
ترافیک، منظر شهری، آلودگی هوا و محیط زیست بستگی دارد، در 
زمره موضوعاتی دانست که نباید به صرف نظر یک نفر، درباره آن ها 

اقدام کرد.
وی افزود: اگر شوراها در فرایند صدور پروانه ها نقش مؤثرتری داشته 

باشند، رعایت صرفه و صلاح بهتر انجام خواهد شد.
صادق زاده با تأکید بر اینکه شورا در قانون جایگاه پراهمیتی دارد، ابراز 
داشت: سطحی از صرفه و صلاح را به شورا و سطح دیگری از آن را به 

شهرداری ارجاع می دهند.
باشد  مباحث کاربردی  باید پشتوانه  نگاه آکادمیک  معتقدم  افزود:  او 
وگرنه تصمیمات، همان تصمیمات مقطعی اکثر مدیران شهری خواهد 
نتیجه  به  برای رسیدن  و  دارد  منفی همراه  تجربیات  و  تبعات  شد که 

مطلوب به زحمت و زمان بسیار نیاز است.
همچنین رئیس حوزه ریاست شورای اسلامی شهر شیراز در این نشست 
این  و  است  عمومی  خدمات  ارائه  شورا  و  شهرداری  وظیفه  گفت: 

موضوع بدون نفع عمومی امکان پذیر نیست.
را موجب کارآمدی مصوبات  مطلوب شهر  اداره  معیار  دیانت  مجیب 
پوشاندن  برای  عمومی  منفعت  نظریه  افزود:  و  دانست  شهر  شورای 
عیوب نظریه خدمات عمومی مطرح شد که باعنوان سنگ بنای شوراها 

مطرح است.
وی با بیان اینکه منافع معنوی نیز باید در زمره منفعت عمومی در نظر 
گرفته شود، عنوان کرد: با این تعریف منافع اجتماعی، فرهنگی ممکن 

است بر منافع اقتصادی برتری یابد که البته این مسائل نسبی است.
نگاه  از  برخورداری  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  ریاست  حوزه  رئیس 
کلان را راهکاری برای دستیابی به مصوبه واجد صرفه و صلاح خواند و 
افزود: افزایش مشارکت مردم، حاکمیت قانون، جریان آزاد اطلاعات 
یا همان شفاف سازی، پاسخگویی به مردم،  توسعه پایدار و اثربخشی آن، 

زمینه ساز رعایت صرفه و صلاح شهر و شهرداری خواهد شد.

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز:


